
 1 

P r o t o k ó l  Nr 24/17 
z posiedzenia Komisji Budżetowej 

z dnia 21 marca 2017 r. 
 
 

   W posiedzeniu Komisji uczestniczyli wszyscy radni (5 osób), przewodniczył radny 
Jan Filas. 
Ponadto uczestniczyli: 
 

1. p, Barbara Dybczak – Wójt Gminy Skoroszyce. 
2. p. Jadwiga Piela – Skarbnik Gminy Skoroszyce. 
3. p. Tadeusz Kosecki – kierownik GZEASiP w Skoroszycach. 
4. p. Marta Tarczyńska – dyrektor OKGS w Skoroszycach. 
5. p. Krystyna Serotiuk – Inspektor w UG. 

 
Porządek posiedzenia był następujący: 
 

1. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 
2. Zaopiniowanie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej z oddziałem 

przedszkolnym w Makowicach w celu utworzenia Filii Szkoły Podstawowej z klasami 
I-III i oddziału przedszkolnego Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Szkoły Podstawowej                
w Sidzinie. 

3. Zaopiniowanie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych                
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 
oświatowe na okres  od 1 września 20017 r. do 31 sierpnia 2019 r. 

4. Zaopiniowanie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie  Regulaminu utrzymania 
czystości   i porządku na terenie Gminy Skoroszyce. 

5. Zaopiniowanie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Skoroszyce 
w 2017 r. 

6. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy na terenie obrębu Sidzina                 
i Chróścina. 

7. Zaopiniowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 
na okres kolejnych 3 lat. 

8. Roczne sprawozdanie z działalności i wykonania planu finansowego instytucji 
Kultury oraz  Biblioteki publicznej w Sidzinie.  

9. Sprawy różne. 
- zaopiniowanie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Skoroszyce, 
- zaopiniowanie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Chróścina. 

 
Ad 1 
 
p. Skarbnik Jadwiga Piela – wyjaśniła, że otrzymaliśmy dotację celową ze 
Starostwa w wysokości 7 000 zł, z przeznaczeniem na wykonanie melioracji 
wodnych w naszej gminie, którą musimy wprowadzić do budżetu. Środki te są  
przekazane na podstawie porozumień między jednostkami samorządu 
terytorialnego. 
 
Poinformowała radnych, że na sesji może się pojawić jeszcze jedna zmiana            
w budżecie, która będzie dotyczyła wykonania zadania na ul. Szkolnej                    
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w Chróścinie. Więcej w tym temacie będzie wiadomo po dokonaniu otwarcia ofert 
na wykonanie tej drogi. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ad 2 
 
Temat przedstawił p. Kosecki. 
Wyjaśnił, że w następstwie poprzedniej uchwały dot. zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Makowicach z klasami I-VI, teraz należy uczynić dalszy krok             
i podjąć uchwałę o jej likwidacji wraz z oddziałem przedszkolnym. 
W miejsce zlikwidowanej szkoły Podstawowej z oddziałem przedszkolnym, z dniem 
1 września 2017 roku, tworzy się Filię Szkoły Podstawowej w Makowicach, Zespołu 
Szkolno – Przedszkolnego w Sidzinie. Natomiast w miejsce zlikwidowanego oddziału 
przedszkolnego, z dniem 1 września 2017 r.  tworzy się oddział przedszkolny          
w Makowicach, Przedszkola Zespołu Szkolno – przedszkolnego w Sidzinie. 
Po dokonaniu tych wszystkich zmian nastąpią dalsze działania związane                   
z organizacją dowozów, zmiana REGONU, itp. 
 
 
Ad 3 
 
Temat przedstawił również p. Kosecki. 
W związku z wejściem w życie przepisów – Prawo oświatowe, niezbędnym jest 
dostosowanie planu sieci szkół do nowego ustroju. 
Proces ten odbywa się dwustopniowo. W pierwszej kolejności należało podjąć 
uchwałę w sprawie projektu  dostosowania sieci publicznych szkół  podstawowych     
i gimnazjów, co zostało wykonane. Uchwała została przekazana Opolskiemu 
Kuratorowi Oświaty, w celu  zaopiniowania. Otrzymaliśmy pozytywną opinię, 
dlatego teraz możemy podjąć stosowna uchwałę, w której jest określona nowa sieć 
szkół, tj. trzy  szkoły podstawowe, jedna filia, wraz z  granicami obwodów               
i wygasającym gimnazjum. 
Jeżeli chodzi o dodatkowe środki  do szkół, w związku z nowym Prawem 
oświatowym, to niestety nie otrzymamy takich środków z rezerwy oświatowej 
budżetu państwa, ponieważ mają je otrzymać gminy, w których Gimnazja 
funkcjonują samodzielnie. Zatem musimy sobie radzić  sami i tak rozdysponować 
budżet, aby na wszystko starczyło. 
 
p. Wójt – będziemy wyposażać szkoły w niezbędne pomoce naukowe do nowych 
przedmiotów sukcesywnie. 
 
Ad 4 
 
p. Wójt – w naszej uchwale o Regulaminie utrzymania czystości wkradły się drobne 
błędy, które musimy naprawić, to tylko tyle w tej sprawie. 
 
Radna Słowiak – zapytała, czy był już przetarg na odbiór odpadów ? 
 
p. Wójt – tak, zgłosiły się dwie firmy EKOM z Nysy i REMONDIS z Opola. Na 
podstawie kryterium cenowego została wyłoniona firma EKOM, która świadczy 
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obecnie usługi odbioru odpadów. Ostateczne rozstrzygnięcie  nastąpi  w terminie 
30 dni od otwarcia ofert, ponieważ druga firma w tym terminie może złożyć 
odwołanie. 
 
p. Wójt – jeżeli jesteśmy przy temacie odpadów, chciałam z państwem 
podyskutować na temat odpadów gromadzonych na cmentarzach. Na terenie gminy 
mamy 4 parafie, gdzie księża, z racji tego, że są to cmentarze parafialne są  ich 
administratorami, czyli są odpowiedzialni za utrzymanie porządku na cmentarzach. 
Różnie z tym bywa, na ogół nie jest źle np. w Brzezinach i Makowicach, trochę 
gorzej   w Chróścinie i Starym Grodkowie. Natomiast w Sidzinie ksiądz złożył 
deklarację, która częściowo załatwia sprawę odpadów na cmentarzu,  sprzątaniem 
cmentarza zajmuje się także firma prowadząca usługi pogrzebowe. Nie jest to do 
końca prawidłowe, ale to porozumienie administratora z firmą. Natomiast 
największy problem jest z parafią w Skoroszycach. Tu również sprzątaniem              
i wywożeniem odpadów zajmuje się firma świadcząca usługi pogrzebowe. 
Największy problem jest na cmentarzu w Czarnolesie i w Mroczkowej. Za te 
cmentarze nie wpływają opłaty do budżetu gminy, a najgorsze jest to, że               
w Mroczkowej przy śmietniku jest nieład, stare znicze i wkłady,  dowodzą tego 
wykonane zdjęcia. W związku z powyższym chciałam zaproponować państwu 
wyłączenie  cmentarzy z obiektów niezamieszkałych. Jeżeli podniesiona byłaby 
taka uchwała, wówczas księża odbiór odpadów dokonywaliby  bezpośrednio              
z firmą odbierającą. 
Kiedy w 2013 roku uchwalaliśmy regulamin, nie można było wówczas wyłączać 
cmentarzy z obiektów niezamieszkałych. Przez tych kilka lat, przepisy zmieniły się   
i teraz już można to zrobić. 
 
Radna Klimas –  Czarnoleski murowany śmietnik został rozebrany, w to miejsce jest 
kosz, który po zapełnieniu zgłaszamy do wywiezienia, a jeśli chodzi                  o 
zużyte wkłady, to ksiądz prosił, żeby zabierać ze sobą do domu, tak też ustaliła 
Rada Parafialna, 
 
p. Wójt – ale w ten sposób podchodząc do sprawy  zwiększamy znacząco  strumień 
odpadów, które odbieramy od mieszkańców. Rozwiązaniem jest zatem wyłączenie 
cmentarzy.  Jak już mówiłam najgorzej jest w Mroczkowej, jak do tej pory nie 
wpłynęła jeszcze żadna opłata, a deklaracja zerowa została złożona ponad trzy lata 
temu. Nie może tak być, żeby śmieci roznosił wiatr, a sprawą nikt się nie 
zajmował. 
 
Przew. Filas – jeśli wyłączymy cmentarze, to nie będzie śmieci ? 
 
p. Wójt – księża są administratorami cmentarzy, więc to ich obowiązek.  Trzeba  
uporządkować tę sytuację, nie może tak być, że do budżetu  gminy nie wpływają 
opłaty, a strumień odpadów coraz bardziej się zwiększa. 
 
Komisja zaakceptowała propozycję p. Wójt o wyłączeniu cmentarzy z obiektów 
niezamieszkałych. 
 
 
 
Ad 5 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi i zapobieganiu bezdomności na 2017 rok. 
 
Ad 6 
 
Temat wyjaśniła p. Serotiuk. 
W związku z tym, że są rozbieżności w zapisach w ewidencji nieruchomości             
i ewidencji ludności w nazwach ulic, należy dostosować pisownię do już 
stosowanych zapisów w dowodach osobistych, żeby nie było potrzeby wymieniać 
dowodów, praw jazdy i innych dokumentów.  
Program, który obowiązuje w ewidencji ludności nie przyjmuje takich nazw, jakie 
dotychczas stosowano tj. powinno być osiedle Teodora Tumbewa, a jest wpisywane 
ulica – Osiedle Tumbewa. W uchwała z 1977 r. w sprawie nadania ulic tym 
miejscowościom jest napisane prawidłowo, natomiast w ewidencji ludności było 
wpisywane inaczej. 
 
p. Wójt – ale tym sposobem brniemy w nieprawidłowości, bo jak może być ulica 
Plac Elsnera, skoro plac, to plac, a osiedle Jest jeszcze kwestia zasad pisowni. 
Przyjrzę się jeszcze raz temu.  Wstrzymam się z przedstawieniem tej uchwały na 
sesji. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały w sprawie dalszej dzierżawy gruntów został pozytywnie 
zaopiniowany. 
 
Ad 8 
 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury Gminy Skoroszyce przedłożyła            
p. dyrektor Marta Tarczyńska, która uczestniczyła w posiedzeniu Komisji. Poprosiła 
radnych o sugestie w sprawie dalszego działania Ośrodka, o nowe propozycje itp. 
 
Radna Słowiak – ja chciałam powiedzieć, że z p. Martą bardzo dobrze się 
współpracuje, jest otwarta na wszystkie sugestie, nie stwarza problemów, od lat 
pomaga nam przy organizacji półkolonii. 
 
Radna Klimas – podoba mi się działalność Ośrodka, może tylko taka sugestia, aby 
na feriach zimowych organizować więcej wyjazdów bliżej, np. do Nysy na 
lodowisko, czy do kina, bo nie wszystkich stać na wyjazd do Wrocławia, czy Opola. 
 
p. Tarczyńska – próbowałam organizować takie bliższe wyjazdy, ale wśród dzieci 
nie było wielu chętnych, uczestnicy wolą jednak wyjazdy do wielkiego miasta. 
 
Radna Kalisz – pogratulowała powołania Klubu Seniora w Skoroszycach, bo słyszy 
słowa zadowolenia, wręcz entuzjazmu, że wreszcie coś takiego powstało, że 
seniorzy mogą spotkać się, podyskutować, wymienić poglądy. Są zadowoleni, że 
zostało udostępnione pomieszczenie na takie spotkania. 
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Ad 9 
 
p. Wójt – zostały państwo przekazane jeszcze  projekty dwóch uchwał dot. zmiany 
studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania, oraz zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obrębu Chróścina. Jest to związane               
z pojawieniem się inwestora, który chce wybudować zakład wytwarzania opakowań 
plastikowych. Jest nim firma DRAGONGAZ.  Wpierw chciałam zachęcałam inwestora 
do działań na  naszym terenie inwestycyjnym, ale p. Prezes Kwella twierdził, że 
chcieliby mieć cały kompleks  jedną część, dlatego są zainteresowani działką 
prywatną, graniczącą  z terenem już zajętym przez przedsiębiorstwo. 
Mimo, że cała procedura będzie trwała co najmniej 18 miesięcy, to wyrażają chęć 
usytuowania w tym miejscu firmy. 
 
Komisja przyjęła tę propozycję. 
 
p. Wójt – chciałam powiedzieć jeszcze kilka zdań w sprawie dotacji na wykonanie 
drogi, ulicy Szkolnej w Chróścinie. 
Jeszcze w grudniu ubiegłego roku byliśmy na liście gmin, które tę dotacje mają 
otrzymać. Niestety lista ta została zweryfikowana i już na niej nie jesteśmy, 
podobnie jak Gmina Kamiennik, Łambinowice, Starostwo Powiatowe. Okazało się, 
że nasze województwo otrzymało o 14 milionów zł mniej  od rządu RP na tego 
rodzaju działania, tzn. na przebudowę dróg lokalnych. 
Mieliśmy przyznane 1 017 000,00 zł. Teraz czekamy na otwarcie kopert z ofertami 
na wykonanie drogi, co nastąpi 27 marca br. Wtedy okaże się jaka kwota będzie 
nam brakować  do zrealizowania tego zadania. Zatem na sesję zostanie 
przygotowany projekt uchwały z nowym montażem na sfinansowanie tego zadania, 
bo nie wyobrażam sobie niewykonania tej drogi. 
 
Komisja przyjęła wyjaśnienia. 
 
Radna Fornalik – zgłosiła sprawę zatkanych studzienek w Sidzinie na ulicy 
Radziechowskiej i Partyzantów. 
 
Na tym wyczerpano cało porządek posiedzenia, zatem przewodniczący zamknął 
obrady. 
 
Protokolant:       Przewodniczący Komisji 
Barbara Janik-Zawada      Jan Filas 
 
 
 


